
                        

Referat Regionsbestyrelsesmøde  

Den 1. april 2025 
Kl.9.00-15.30. Lokale C Regionskontor, Sofiendalsvej 3 Aalborg 
Der er morgenkaffe fra kl. 8.30. Efter mødet skal der ringes til de nyuddannede.   

Afbud: Annette Bregenov og Mette Kjærulff 
 

DAGSORDEN: 

Pkt. 1: Valg af ordstyrer og referent (5 minutter) kl. 9.00-9.05 

Referat: 

Ordstyrer: Lise 

Referent: Jette 

 

Pkt. 2: Godkendelse af dagsorden og aftale tidsplan (5 minutter) kl.9.05-9.10 

Det er som vanligt en fyldig dagsorden til mødet.  
Der skal ses på, om der skal findes mere tid til punkt 15 Opfølgning på strategi fra 2023, end de 25 minutter der er 
afsat i tidsplanen.  

Referat: 

Godkendt. 

 

Pkt. 3: Opfølgning fra sidst (5 minutter) kl. 9.10-9.15 

Referat: 

Der er redigeret i seneste referat. Generelt ser regionsbestyrelsen gerne, at referater fra HB og regionsbestyrelse er 
bag login. Regionsbestyrelsesreferater fra 2023 og frem er nu bag login, og det kommer tidligere referater også.  

Dette giver en snak om, hvor meget der skal bag login, f.eks. arrangementer og andet. Dette mhp. at det kun er 
medlemmer, der kan finde information og viden på fysio.dk.   

 

Pkt. 4: Kort orientering fra regionsformand og diskussion af relevante emner (35 minutter) kl. 9.15-9.50 
Herunder DSA-statistik for ledighed 

Referat: 

Ledighedstal fra DSA.dk (Forbehold for at der er fejl i tal, men det skulle der ikke være, kilde er  
dsa.dk/om-dsa/statistik) 

På landsplan                                               Nordjylland 



Juli 2024  746 ledighedsberørte / 5,4%  90 ledighedsberørte / 6,1% 

Februar 2025  645 ledighedsberørte / 4,6%  89 ledighedsberørte / 6% 

Marts 2025  595 ledighedsberørte / 4,3%                         78 ledighedsberørte / 5,3% 

Marts 2024  624 ledighedsberørte / 4,5%  81 ledighedsberørte /5,6% 

Marts 2023  481 ledighedsberørte / 3,5%  73 ledighedsberørte / 5,1% 

April 2022  340 ledighedsberørte / 2,5%  67 ledighedsberørte / 4,8% 

 

På landsplan er der lavere ledighed i februar 2025 end i juli 2024, men den nordjyske ledighed er nærmest status quo. 

Marts 2025 er der på landsplan lavere ledighed end i marts 2024, men i Nordjylland er den kun faldet fra 81 til 78 

ledighedsberørte.  

Gitte hører fra TR, at de får op til 100 ansøgere til ledige stillinger. Det tyder på, at flere end de ledige søger de 

stillinger, som opslås. 

Aalborg Kommune: 

Aalborg kommune har slået 30 fysioterapeut/ergoterapeutstillinger op på plejehjem. 

Det er de stillinger, som Gitte informerede om på RB mødet 6. december, hvor hun informerede fra et møde med 

ledere i Aalborg kommune om emnet. Aktuelt er der ansat 5 ergoterapeuter. Lad os håbe, at der også er 

fysioterapeuter blandt de 30 nyansættelser.   

  

Gitte er også med i Fagforeningsfølgegruppe om Aalborg kommunes afprøvning af Borgerens eget team i 

hjemmeplejen. Hun har hver gang efterlyst, at der sættes ind med fysioterapeuter/ergoterapeuter. Det forlyder, at der 

nu er ansat rehabiliteringscoaches. Der er møde i følgegruppen den 30. april. Gitte ser frem til at blive opdateret på 

det møde. Det er uklart, hvilken uddannelse rehabiliteringscoaches har, og dette er Gitte derfor nysgerrig på. 

Nye foreninger: 
Bestyrelsen er informeret om klage fra Mathias og Gittes svar og handlinger på henvendelsen.  
 
Gitte informerer om, at arrangører af fyraftensarrangementer oplever at blive kontakte af fysioterapeuter, som vil 
deltage, selv om de ikke er medlemmer af foreningen. Det opleves at være en generel stigende tendens, at flere 
spørger ind til at deltage uden at være medlem. Dette er en trist udvikling, men regionsbestyrelsen holder fast i, at kun 
medlemmer kan deltage i de arrangementer, vi afholder.  
 
Gitte har gjort DSR Nord opmærksom på, at der kan komme henvendelser om lokalebooking fra fysioterapeuter, der 
ikke er vores medlemmer. De er opmærksomme på udfordringen med lokalebooking, og vi holder tæt dialog.  
 
Thy-Mors netværksmøde den 29. april.  
DFys Nord plejer at betale forplejning for alle. Denne gang dialog med planlæggerne om, at vi kun betaler for 
medlemmer. Gitte har en god dialog med arrangøren, men det gør tingene lidt mere komplicerede med forskellige 
organiseringsmuligheder. Sammen med netværkskonsulenter og regionsformænd er aftalt, at DFys støtter 
arrangementer og netværksmøder, hvor tilmelding går via fysio.dk, så det sikres og signaleres, at det er for 
medlemmer af DFys. Denne gang en pragmatisk tilgang, da det plejer at være et møde for alle i geografien. 
Netværket har eksisteret siden før 2012, og bestyrelsen vil gerne støtte medlemmerne i området. Gitte ser 
tilmeldingslisten. 

Uddannelsesreformen er offentliggjort.  
Helt kort, så slap sundhedsbachelorerne for et fælles indgangs-år, og at uddannelsen forkortes med 6 mdr. Den bliver 
kun forkortet med 3 måneder. Bestyrelsen oplever at Danske Fysioterapeuter med fordel kunne have været mere 
synlige i forhold til processen og deres rolle heri. Det er en sejr for professionen at afværge det fulde udspil.   

Uddannelse: 
Gitte har været til møde i uddannelsesudvalget på UCN. Vi har fået to studenterambassadører på UCN. Gitte skal 
mødes med dem den 23. april. 

Universitet øger antallet af medicinstuderende. Men må ikke uddanne flere kandidater, så derfor skal der skæres ned 
på andre kandidatuddannelser. Så fra 2028 sættes Muskuloskeletal fysioterapi og Folkesundhedsvidenskab på 
pause. Det er en trist udvikling, for kandidaten er god for den fysioterapeutiske profession, og ærgerligt når der er 
meldinger om, at Danmark ser ind i en overproduktion af læger. 



Fagkongres: 
Gitte har været på Danske Fysioterapeuters Fagkongres. Fantastiske faglige dage sammen med så mange 
fysioterapeuter. HB havde blandt andet vagter i informationsstanden, for at være synlige og tilgængelige for 
medlemmerne. Der har været mange posts på SOME, flest positive!  
Obs om der fremover kan være deltagelse af andre, dog med en betydelig merpris. 

DSA: 
Gitte har været til Hovedbestyrelsesseminar med DSA.  

Besøg i Hjørring: 
Gitte har været på arbejdspladsbesøg hos fysioterapeuterne i Hjørring kommune sammen med Jeanette 
Præstegaard. Marianne T og leder Lisbeth Busk havde sammensat et godt møde.  

Alarmsystem: 
Det kommer nyt alarmsystem på Sofiendalsvej. Ikke længere kode men et briksystem. Arrangementsgruppen får en 
brik til brug i forbindelse med arrangementer. 

Direkte adgang: 
Direkte adgang startet på Sjælland. På fysio.dk er der lanceret denne nyhed om forsøget:  Der er åbnet for Direkte 
Adgang til fysioterapi i Region Sjælland. Der er også en underside, hvor man som medlem kan blive klogere på, hvad 
forsøget indebærer og ikke mindst få svar på spørgsmål, man kan have som medlem: Direkte adgang til fysioterapi 
Her er der også link til webinar afholdt 7. marts. 

 

Pkt. 5: Kort orientering fra Regionsbestyrelsesmedlemmer om bestyrelsesrelevante emner  
(30 minutter) kl. 9.50-10.20 

Referat: 
Der føres ikke referat fra dette punkt. 

 

Pkt. 6: Kort orientering fra Samarbejdsudvalgsmedlemmer (Tina Rank Franzen)  
(15 minutter) kl. 10.20-10.45 
https://rn.dk/Til-sundhedsfaglige/Sundhed/Sundhedsfaglige-raad-og-udvalg/Samarbejdsudvalg-for-fysioterapi 

Referat: 
De har arbejdet meget med praksisplanen. Den er i høring. 
Fysioterapeuterne i SU og Danske Fysioterapeuter oplever, at Praksisplanen mangler anbefalinger til, hvor der skal 
opnormeres med ydernumre, så kapaciteten på Vederlagsfri fysioterapi opnormeres med de ydernumre, der er aftalt i 
OK23. Praksisplanen er sendt i høring, og det lykkes at få tilføjet et bilag, hvor det påpeges, at der skal udmøntes 
ydernumre i 2025, samt hvornår og hvordan det bør foregå.  
Aktuelt arbejdes der på, at Regionsformanden og SU skriver til politikere i sundhedsudvalg i udvalgte nordjyske 
kommuner og opfordrer dem til at mødes med os, hvor vi kan informere om udfordringer i deres kapacitet på 
Vederlagsfri Fysioterapi-området. 
Samtidig arbejdes der med et skriv til praktiserende fysioterapeuter i udvalgte nordjyske kommuner for at opfordre 
dem til at gå i dialog med politikerne i deres kommune for at give politikerne viden om patienter på ventelister og de 
afledte konsekvenser, det har for patienter og kommunernes økonomi osv.  

Der har været sag i LSU (Lands Samarbejds Udvalget). De har handlet om tilbagebetalingskrav, hvor der ikke har 
været journalført på forløbene.  
RB opfordrer forsat til, at der journaliseres jf. gældende krav. Dog er det uforståeligt, at et tilbagebetalingskrav kan 
stilles ud fra manglende journalføring, når det ikke tidligere har været håndhævet eller kritik af 
journalføringstendensen. Et sådan krav kan være relevant fremadrettet, men så skal det være kommunikeret klart ud 
til de praktiserende på overenskomsterne. 

Udkast praksisplan: 
https://dagsordener.rn.dk/vis/pdf/bilag/0288369e-2db3-43e7-a6c2-7ba08f75ac39/?redirectDirectlyToPdf=false  

 
Pause kl. 10.45-10.55 

 
Pkt. 7: Sundhedsstrukturreformen (60 minutter) kl. 11.00-12.00  
Oplæg politisk konsulent Lars Tomlinson, der deltager på Teams.   

https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.fysio.dk%2Fnyheder%2F2025%2Fder-er-abnet-for-direkte-adgang-til-fysioterapi-i-region-sjalland&data=05%7C02%7Cgn%40fysio.dk%7Caba981dc1f8c47e15a8908dd70489543%7C1af308ab7b9343d9bcd1e88b650f643b%7C0%7C0%7C638790179230969684%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=FSuexkwanSZ2K%2BEX%2FEV%2BxJoA8zyeYf%2FKz1G8zfKcq1I%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.fysio.dk%2Fnyheder%2F2025%2Fder-er-abnet-for-direkte-adgang-til-fysioterapi-i-region-sjalland&data=05%7C02%7Cgn%40fysio.dk%7Caba981dc1f8c47e15a8908dd70489543%7C1af308ab7b9343d9bcd1e88b650f643b%7C0%7C0%7C638790179230969684%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=FSuexkwanSZ2K%2BEX%2FEV%2BxJoA8zyeYf%2FKz1G8zfKcq1I%3D&reserved=0
https://eur03.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.fysio.dk%2Fradgivning-regler%2Foverenskomster%2FOverenskomster-og-aftaler-paa-praksisomraadet%2Fdirekte-adgang&data=05%7C02%7Cgn%40fysio.dk%7Caba981dc1f8c47e15a8908dd70489543%7C1af308ab7b9343d9bcd1e88b650f643b%7C0%7C0%7C638790179230991566%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJFbXB0eU1hcGkiOnRydWUsIlYiOiIwLjAuMDAwMCIsIlAiOiJXaW4zMiIsIkFOIjoiTWFpbCIsIldUIjoyfQ%3D%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=1Iq7U9%2FK4kOPRRClbL3JEc9N2hS2km4Wnn%2F%2F9hODjyE%3D&reserved=0
https://rn.dk/Til-sundhedsfaglige/Sundhed/Sundhedsfaglige-raad-og-udvalg/Samarbejdsudvalg-for-fysioterapi
https://dagsordener.rn.dk/vis/pdf/bilag/0288369e-2db3-43e7-a6c2-7ba08f75ac39/?redirectDirectlyToPdf=false


Lars holder oplæg om sundhedsreformen, og hvad der er særligt vigtigt at vide for fysioterapeuter. Sundhedsreformen 
blev offentliggjort af regeringen og en række støttepartier i november 2024, og siden da er det forberedende arbejde 
med implementering påbegyndt. Reformen betyder bl.a., at nogle opgaver flyttes fra kommune til regionen, og så er 
der nogle interessante perspektiver vedr. ”kronikerpakker” og en folkesundhedslov. Lars Tomlinson vil informere om 
de væsentligste nedslag fra reformen og komme med seneste nyt ifm. implementeringen. 

Referat: 

Lars fortæller om situationen i sekretariatet og sit arbejde med at klarlægge de overordnede politiske linjer på 
sundhedsområdet. Herunder sundhedsreformen, der blev præsenteret d. 15. november, aftalt af et bredt antal partier. 

Mange dele af sundhedsreformen omhandler lægens opgaver, primært ift. at sikre, at der i yderområdet bliver 
mulighed for at have egen læge.  

Indføring i strukturreformen 2007 (fra amter til regioner og færre kommuner)→ 2021 ”lille sundhedsreform” med 
oprettelse af sundhedsklynger → 2024 Sundhedsreformen, som blev præsenteret i november.  

Der bliver 2 sundhedsråd i Nordjylland.  
-Vendsyssel (9 pers) dækker Regionshospital Nordjylland og kommunerne Læsø, Frederikshavn, Hjørring og 
Brønderslev. 
- Limfjorden (17 pers.) dækker Aalborg Universitetshospital og kommunerne, Thisted, Morsø, Jammerbugt, Aalborg, 
Rebild, Vesthimmerland og Mariagerfjord.  
Der vil blive oprettet 17 sundhedsråd på landsplan. Sundhedsklyngerne er nedlagt, og det bliver ikke aktuelt at 
arbejde videre med det (jf. punktet fra sidste regionsbestyrelsesmøde). Region Nordjylland går fra 41 medlemmer af 
regionsrådet til 25 efter næste valg.  

Det ser ud til, at sundhedsrådene har en ret stor indflydelse, ift. hvordan tingene udmøntes. 

Der var bred politisk enighed om at afprøve direkte adgang til fysioterapi, hvilket netop er igangsat i Region Sjælland. 
Det estimeres at kunne spare 732.478 lægekonsultationer årligt og frigøre ressourcer i lægepraksis svarende til 105 
mio. kr, når det sættes i gang landsdækkende. Det er et stort ønske, at økonomien følger med, når der skal gives flere 
undersøgelser/behandlinger end aktuelt. 

Der er snak om, at det kan være svært at få overblik over hvilke områder, der skal flyttes til/fra region til kommune 
eller modsat. Er der noget, som skal flytte myndighed? 

Bekymring for om sundhedsråd ikke kan opnå enighed om at højne kvaliteten af f.eks. fysioterapeutisk behandling i 
deres område og i stedet opnår enighed om at sænke kvaliteten af behandlingstilbuddet. 

Generelt mere hjemmebehandling – dette er en konsekvens af ældrereformen. 

Snak om udlægningspladser/midlertidige pladser/korttids-pladser. Kan det overføres til den nye reform? 
Patienter får først Genoptræningsplan, når de udskrives.  
 
 
 
Pkt. 8: Kort orientering fra Tillidsrepræsentanter samt information til/fra TR-netværksmøder (Trine Fischer og 
Marianne Trudslev) (15 minutter) kl. 11.45-12.00 
Eventuelt nyt fra Region Nordjyllands Hovedudvalg (Annette Bregenov). 

TR har haft valg til deres to pladser i Regionsbestyrelsen. Genvalg til Trine Fischer og Marianne Trudslev.  
Der var ingen, der stillede op til suppleantpladserne. På TR-netværksmøde i maj kommer der et punkt på 
dagsordenen om valg af to suppleanter.  

Referat: 
Jeanette Præstegaard og Troels Rønn-Simonsen holdt oplæg om OK26 på sidste TR-møde.  
Her blev der også spurgt ind til, hvordan vi som forening forholder os til de nye foreninger. Det er et tegn på, at de 
regionale og kommunale terapeuter er interesseret i udviklingen, og hvordan vi som forening forholder os til den nye 
situation. 

Dialog om det at være TR, specielt set i lyset af, at der er kollegaer, som melder sig ud. 

Der var også fokus på udpegning til MED. Det er fysioterapeuterne selv, som skal holde sig til og kontakte AC-
kollegerne, så de sikrer sig viden, samarbejde og kommer i betragtning til pladser i MED-udvalgene. 
Der er lavet en guideline ift. dialog med studerende om foreningen.  
"Velkommen i fællesskabet" materiale til tillidsrepræsentanten 

https://www.fysio.dk/radgivning-regler/tillidshverv/radgivning-til-tr/dine-opgaver-som-tr/materiale-til-dine-kolleger


 

Frokost 12.00-12.30 

 

Pkt. 9: Politisk opgavevaretagelse (15 minutter) kl. 12.30-12.45 
Gitte informerer fra møde med Regionsdirektør 26. marts om Strukturreform.  

Referat: 

Gitte har været til møde med regionsdirektør, Jakob Krogh vedr. Strukturreformen. Det har været ønsket at vise, at 
Ergoterapeutforeningen og DFys interesserer sig for emnet og følger med samt at høre, hvad Jakob Krogh tænker 
om, hvordan reformen påvirker de to faggrupper og deres opgaveløsning.  
Dialog om at holde de fagprofessionelle samlet, så de fortsat kan levere fysioterapi af høj kvalitet samt levere 
forskning og udvikling. Også dialog om at bevare erfarne fysioterapeuter og ergoterapeuter til at løse opgaverne, 
selvom opgaven skifter myndighed.  

Efter opslag på Facebook er Gitte blevet orienteret om, at Lars Lejbølle, Tina Lambrecht og Kristian Bech er med i 
arbejdsgrupper, der klæder politikere og embedsmænd på. 
 

Pkt. 10: Status Netværkskonsulent (10 minutter) kl. 12.45-12.55 
Gitte giver en status på ansættelse af ny netværkskonsulent og netværk.  

Referat: 

Der var over 40 ansøgere, ca. halvdelen fysioterapeuter, og der er afholdt ansættelsessamtaler. Det forventes, at ny 
netværkskonsulent starter 1. maj. Gitte kan endnu ikke melde ud, hvem der er ansat som netværkskonsulent i 
Midt/Nord.  

 

Pkt. 11: Arrangementer (Trine Fischer, Lise Stensgaard, Jette Thomsen og Anette Bregenov)  
(25 minutter) kl. 12.55-13.20 
Planlagte: 

1.maj 11.00-13.30 på Sofiendalsvej.  
Afholder organisationerne på Sofiendalsvej som vanligt 1. maj arrangement med taler, pølser og hygge.  
Er annonceret og invitation sendt til TR og regionsbestyrelsen. Der er ingen tilmelding.  

Referat: 
Intet at tilføje. 

Generalforsamling 2025 mandag den 5. maj 
Planlægning se punkt 14. 
Er annonceret. 
Jubilarer er også inviteret i direkte mail til dem.  

Referat:  
Tilmeldte GF: 10 personer 
Tilmeldte jubilarer: 19 jubilarer 

27. maj 2025. Træning og aktivitet til kroniske smerter.  
Annette har planlagt. Oplægsholdere er Jan Hartvigsen og Henrik Bjarke Vægter.  
Afholdes i ambulatoriet i forhallen på Aalborg Universitetshospital Syd.  
Er annonceret. 

Referat: 
Tilmeldte: 131. Vi har på mødet i februar aftalt, at vi skal sidde med deltagerliste og tjekke ind.  
Der følges op på deltagerantallet. Annette bestiller forplejning på hospitalet.  

 

Nål og skål den 26. august 2025 
Det er planlagt at afholde Nål og skål efter regionsbestyrelsesmøde den 26. august. 



Sofie Gradin DSA er spurgt, og Carsten kan komme og tage portrætfoto. På sidste mødet blev det foreslået, at ledige 
tilbydes, at de kan komme og få taget et portrætfoto. Hvordan får vi kontakt med ledige?   

Referat: 
Gitte annoncerer snart og har aftale med studerende i Uddannelsesudvalg og kan bruge de to 
studenterambassadører til at reklamere. Vi håber på opbakning til arrangementet.  

Afholdte: 
4. februar Nål og skål 
Der var kun tilmeldt 10, der var 3 afbud, og der deltog 4.  

4. marts 2025. Træning af borgere med psykiatriske problemstillinger.  
Planlagt af Mette Villadsen, Lise tovholder.  
Der var 31 tilmeldt. 

19.  marts. Psykiatrinetværksmøde 
Der var 14 tilmeldt 

19.marts. OK26 medlemsmøde i Aalborg 
Der var 16 tilmeldt 

Referat: 
Intet at tilføje. 

 

Forslag til kommende arrangementer: 

Marianne er i gang med at planlægge arrangement om kunstig intelligens til efteråret 2025. Kopi af arrangement 
afholdt i Midt. Gerne afholdes til efteråret, måske november. 

Referat: 
Der er et arrangement i Region Syd. – Marianne spørger regionsbestyrelsen i syd om indhold og pris. 

Lise Dysfunktionel respiration. 
Gerne afholdes i efteråret, måske september.  
OBS er netværkskonsulent Lene Lebech i gang med at danne netværk på området.  

Referat: 
Lise har fået svar fra oplægsholder, som melder pas. De afholder i stedet et 3 dags kursus, som fysioterapeuter kan 
melde sig på.  

Kræft og træning. Patientens vej gennem et kræftforløb.  
Anette, Gitte og Marianne. Anette er i dialog med fysioterapeuterne fra Krop og Kræft, om de kunne være interesseret 
i at holde oplæg. Det er vigtigt, at der tænkes hele vejen rundt regionalt, kommunalt og praksis hvis muligt. OBS om 
det skulle være relevant at kontakte det faglige selskab - https://www.onkpalfysio.dk/om-os1/bestyrelsen  

Referat: 
Vi aftaler, at Annette får ro til at arbejde videre med denne opgave efter arrangementet i maj. Pt. afventer, hun får svar 
fra medarbejderne. De afventer også svar fra deres ledere.   

Hjernerystelse 
Lise følger op på den. 

Referat: 
Lise følger op på den.  

Øvrigt: 
Der er kommet medlemsforespørgsel: et skulderarrangement.  

Dejligt, at der er kommet medlemshenvendelse med ide til arrangement. 
Dialog om hvor tit et emne kan gentages, Gitte følger op på, hvornår vi sidst har haft det emne på.  
Dette afføder en dialog om, hvor ofte emnerne skal gentages, men vi oplever at ortopædkirurgiske oplæg 
efterspørges ofte, og der er flot deltagelse til disse arrangementer, da det er relevant for mange. 
Efter mødet har Gitte informeret om, at der var oplæg om skulder 2022, samt om albue i 2013 og 2023. 

https://www.onkpalfysio.dk/om-os1/bestyrelsen


Marianne arbejder videre med opgaven. 

 

Pkt. 12: Regnskab 2024 (10 minutter) kl. 13.20-13.30 
DFys revision har godkendt regnskabet.  
Regionstilskuddet for 2024 var på 350.650 kr., derudover fik vi overført 215.915 kr. fra 2023 (ubrugte midler).  
Forbruget i 2025 var på 393.805 kr. Der kan overføres 172.759 kr. til 2025.  
Det betyder, at der er brugt 43.155 kr. mere end regionstilskuddet, der i 2024 var 50.000 kr. lavere end foregående år.  
 
Bilag 1. Regnskab 2024 overordnet 
Bilag 2. Regnskab 2024 udvidet 

Referat: 
Gitte synes, at det er positivt, at der bliver brugt af de overførte midler fra Coronaårene. De bliver brugt til at opgradere 
Regionsbestyrelsen med politisk erfaring ved at deltage på Folkemødet samt på at holde arrangementer for 
medlemmerne.  

 

Pkt. 13: Budget 2025 og 2026 (10 minutter) kl. 13.30-13.40 
På generalforsamlingen skal der fremlægges budgetter for 2025 og 2026. 
Budget 2025 er opjusteret med overførte midler fra 2024 på 172.759 kr. Linje 160 er overført fra 2024 og ikke 2023, 
som det står som tekst på linjen. Henrik Engstrøm er ikke klar med ny budgetskabelon, så det er den gamle, der er 
genbrugt.  
Udgifterne er opjusteret i forhold til de faktiske udgifter i 2024. Der er ca. 131.000 kr. der ikke er opjusteret med i 
budgettet. Denne buffer kan bruges til medlemsarrangementer eller politiske tiltag.  

Budget 2026: Her er udkastet lavet med forventet regionstilskud på 350.000 kr., og forventet overførsel fra 2025 på 
100.000 kr. Der er budgetteret med generalforsamling 2026, da der skal afholdes dette i 2026, hvorefter regionerne 
går over til et 3-årigt rul.   

Bilag 3. Budget 2025 2. udkast 
Bilag 4. Budget 2026 1. udkast.  

Referat: 
Generelt ser det fint ud. Vi har en økonomi, hvor der er plads til at frikøbe nødvendige kompetencer af RB-
medlemmer, hvis der er behov og bestyrelsesmedlemmer har muligheder for at bidrage.   
 

Pkt. 14: Generalforsamling den 5. maj 2025 (40 minutter) kl. 13.40-14.20 
Den skriftlige beretning er klar. Den kommer på fysio.dk bag login.  

Referat: 
Er skrevet ind under de forskellige emner.  
Skriftlig beretningen gennemgås for fejl, Gitte sender til rettelse, og når den er helt klar, kommer den på fysio.dk.  

Jubilarer er inviteret via mail.  
Der sendes mail til alle nordjyske medlemmer med information om generalforsamlingen og link til tilmelding og den 
skriftlige beretning.  
Der skal laves en A4-invitation med QR-kode til tilmelding, der sendes til TR og SU med opfordring til at printe ud og 
hænge op samt dele med deres bagland. 

Tidspunkt: 5. maj 17.00 
Indskrivning 16.30-17.00. 
Generalforsamling 17.00-19.00 
Overrækkelse af jubilæumsnåle 19.00-19.15 
Spisning og socialt samvær 19.15.  

Der skal vælges 5 regionsbestyrelsesmedlemmer og to suppleanter for en 1-årig periode. Der er i 2026 
generalforsamling med 3-årigt valg til regionsbestyrelse. Herefter følges treårigt rul. 
Lise Stensgaard, Jette Thomsen og Annette Bregenov genopstiller.  
Mette Kjærulff genopstiller ikke 

TR har valgt Marianne Trudslev og Trine Fischer til regionsbestyrelsen. 
Tina Rank Franzen er valgt af SU.  



Vi skal signalere, at der er pladser til interesserede. Det kunne være med et opslag på LinkedIn og FB. Det er forsat 
ok at prikke til kollegaer i faget. Det kunne være godt igen at få en uden for sygesikringen med i bestyrelsen. Det giver 
en bred og god dialog med respekt for alle. Gitte har været i dialog med et par stykker, men det havde ingen 
interesse. Gitte prøver igen.  

Referat: 
Gitte har været i dialog med et medlem, der er interesseret i at stille op til regionsbestyrelsen.  

Merchandise: Bestyrelsen evaluerede efter 2023 at det var en god ide. 
Skal regionsformanden arbejde på at skaffe merchandise igen? 
Det skal pakkes inden GF dagen, for det tager tid, eller lægges på bordene, så deltagerne kan tage det, de synes er 
interessant. Hvilken model foretrækker RB? 

Referat: 
Gitte skal kontakte PKA, PFA, Forbrugsforeningen, Lån og Spar, DFys, DSA og evt. EKM (Enhed for kvalitet og 
modernisering) med henblik på at indhente merchandise.  
Skal ligge på et bord ved indgangen, så deltagerne selv kan tage, hvad de finder relevant. Vi tænker, at der bliver 
mindre smidt væk.   

Regionsbestyrelsen skal møde ind kl. 16.00 for at hjælpe med det sidste og tage imod, når deltagerne ankommer. RB 
er værter.  
Bord ved indgang, hvor deltagerne blive krydset af på deltagerlisten og får stemmesedler.  

Referat: 
Lise og Trine sidder ved døren – tjekker tilmelding og udleverer materiale.  

Det er aftalt med Christina Windau Hay Lund, Kredsforkvinde DSR, at hun er dirigent.  
 
 
Forplejning 
Når vi starter, tilbydes kaffe/te, vand og frugt 
Til efter generalforsamlingen er der lavet aftale med Penny Lane. Buffet, da de ikke kan levere portionsanrettet.  
Der skal indkøbes sodavand, øl, alkoholfrie øl og vin.  
Inger hjælper igen til i køkkenet. 

Dagsorden: 
Regionsbestyrelsen præsenterer sig selv, og man nævner i præsentationen, om man genopstiller. Regionsbestyrelsen 
sidder rundt ved bordene med bordkort. Et bestyrelsesmedlem informerer om, hvad det vil sige at sidde i 
regionsbestyrelsen.  
 

Referat: 
Marianne informerer om bestyrelsens arbejde.  

Mundtlige beretning: max 20 minutter. 
-Evaluering af bestyrelsens strategiplan 2023-2025 nævnes. 
-Valg til regionsråd og byråd i november skal nævnes med opfordring til, at fysioterapeuter er aktive.  
-Nævne de konkurrerende foreninger og hvad det betyder for den regionale opgavevaretagelse. Opfordre alle til at 
bakke op og være ambassadører. Opfordre ikke-medlemmer til at komme med i klubben.  
-Informere om kommende 3-årigt rul for valg af fuldtidsfrikøbte, REP og regionsbestyrelserne, der betyder, at der i 
2025 vælges for et år til regionsbestyrelsen, og igen afholdes generalforsamling i 2026 med treårig 
regionsbestyrelsesperiode.  
-PowerPoint med arrangementer listet op. 
Hvis der afholdes regionsbestyrelsesmøde den 23. april, så vil det være en fordel, hvis regionsformanden har den 
mundtlige beretning klar, så bestyrelsen kan kommentere, tilføje og kvalificere.  

Referat: 
Mødet d. 23. april fastholdes.  

Indkomne forslag:  
Der er ikke indkommet forslag. Deadline var den 1. marts.  

Fremlæggelse af regnskab: Det er oftest regionsformanden, der kort fremlægger regnskaberne, men det kan være en 
fra bestyrelsen.  



Referat: 
Tina informerer om dette.  

Kritiske revisorer (Lene Duus og Marie Pinstrup) skal have 3-5 minutter til deres tilbagemelding. Henrik Engstrøm 
arbejder på at informere dem om opgaven.  

Referat: 
Gitte følger op på, om der kan være komplikationer ved at have en kritisk revisor, som også er ansat i DFys. 

Fremlæggelse af budget: Det er oftest regionsformanden, der kort fremlægger, er der andre, der ønsker at gøre det?  
Efter punkt 12 på dagens møde skulle budgetterne være klar til at blive fremlagt på generalforsamlingen.  
Kommer Henrik Engstøm med en ny simpel budgetskabelon, så håber Gitte, at hun får tid til at overføre tal til denne, 
så det kan være den, der fremlægges på generalforsamlingen.  

Referat: 
Gitte fremlægger. 

 
Valg til regionsbestyrelsen: 5 ordinære og to suppleanter. 
Hvem vil stå for valget og være stemmetællere?  
Alle, der stiller op, skal have 2 minutter til en valgtale. 
Skal der være valgtaler, hvis der ikke er kampvalg? Nogle synes, det er fint af afholde, så de kan se, hvad de, der 
stiller op, står for.  
Til Generalforsamling 2023 var der kritik af, at der ikke var særskilt suppleantvalg, så dette bør vi gøre i år.  

Referat: 
Der vælges først 5 ordinære medlemmer til regionsbestyrelsen, og derefter ved separat valg vælges to suppleanter.  
Trine står for det praktiske i forhold til valghandlingen. Afdække hvem der stiller op, afholde valgtaler og afstemning. 
Marianne og Tina indsamler stemmesedler og tæller op og videregiver resultatet til Trine. 
De tre er ikke på valg på Generalforsamlingen. 

De fra RB, der genopstiller, skal forberede valgtale. 
 

Bestyrelsen bør forberede, om der er oversete emner, det er vigtige, vi kommer omkring.  
 
Referat. 
Der skal tages referat af generalforsamlingen. Se tidligere referater. Kort om emner i debatten, kritik, om der kommer 
forslag RB skal arbejde med i den kommende periode. Jette skriver referat, Marianne træder til, hvis der er behov. 

Trine og Tina tager billeder. Billeder af ankomst, selve generalforsamlingen, fejring af jubilarer, socialt samvær osv. 
Jette laver forslag til SOME-opslag, mens resten af bestyrelsen rydder op.  
Gitte køber gaver til de Regionsbestyrelsesmedlemmer, der stopper, eller ikke genvælges, så de kan overrækkes på 
generalforsamlingen.  

 

Pause 14.20-14.30 

 

Pkt. 15: Opfølgning på strategi fra 2023 (25 minutter) kl. 14.30-14.55 
Punktet er udsat fra mødet i februar.  

På regionsbestyrelsesmøde den 1. juni 2023 valgte bestyrelsen strategipunkter for valgperioden 2023-2025. Disse 
blev evalueret på bestyrelsesmøde den 19. august 2024.  
Fra referat regionsbestyrelsesmøde den 19. august er nedenstående strategiplan og evaluering indsat.  

Kopi fra regionsbestyrelsesreferatet den 19. august 2024 
Det, der er markeret med blåt, er indsat fra referatet fra regionsbestyrelsesmødet punkt 12. den 1. juni 2023. 

Det med sort, er kommentarer fra mødet 19. august 2024. 
Strategiområder for de næste to år 
Regionsformanden har tænkt, at det vil være relevant at arbejde videre med studerende og dimittender.  

• Fastholdelse og rekruttering 



• Studenterobservatør til RB 
Så studerende bliver informeret om arrangementer og får nogle til at deltage til ”Nål og Skål” med portrætfoto. 

Referat: 
Der er kommet ny studenterambassadør på UCN.  
Der er fortsat ikke en studenterobservatør i RB, det er svært at rekruttere.  
Der er forsat lav tilslutning til Nål og Skål ift. hvad der var tiltænkt.  
 

• Tværsektorielle møder i kommunerne med sundhedsudvalg.  
Med udgangspunkt i ”kendskab giver venskab”. Vi skal stå sammen sektorerne imellem.  
Det er frustrerende, at det ikke er sat i gang. Gitte vil gerne, at politisk gruppe hjælper med at få det i gang.  

Referat: 
Informationsbrevet er lavet, men ingen konkrete tiltag. Det vil være ønskværdigt, hvis en lokal TR er interesseret.  
 

• Arrangementer 
Regionsformanden tror på, at det giver værdi til det lokale medlemskab. Det vil være relevant, at der bliver beskrevet, hvad formålet er 
med et fyraftensarrangement. Det skal dog være mulighed for, at der nogle gange er webinar adgang for også at tage hensyn til de 
medlemmer, som er længere væk.  

Referat: 
Vi holder en del arrangementer, hvis muligt (med accept fra oplægsholder) tilbydes Teams-deltagelse. Vi pointerer, det er ikke webinar 
kvalitet, men som at sidde ”nede bagved”. Der er indkøbt ny mikrofon til oplægsholder til Teams-deltagerne. Det virker til at fungere 
bedre.  
 

• Netværk 
Vi har Jonathan og kollegerne til at facilitere til medlemsgenererede netværk. 
Gitte vil gerne arbejde på, at vi får et netværk/mødefora for praktiserende uden ydernummer. Måske de blandt sig vælger en gruppe, 
som Gitte mødes med nogle gange om året, måske med et årligt møde, hvor andre kan inviteres, f,eks. formanden, en fra sekretariatet 
eller en oplægsholder. Generelt vil bestyrelsen gerne understøtte netværk, HVIS der er tilstrækkeligt behov herfor eks. medlemmer 
uden overenskomst. De skal være medlem af foreningen. 
 
REP 22 blev forslaget om ”SU”- agtigt mødefora nedstemt. Vi kan regionalt selv sætte noget sammen. 

Referat: 
Netværk for praktiserende med interesse for praksissektoren udenfor ydernummersystemet er i gang, Mette mfl. og Jonathan har 
annonceret det 2. møde i netværket.  
 

• Politisk indsats 
De kommunale møder skal i gang. Der kunne f.eks. politisk møde de forår, der ikke er GF, med Jeanette Præstegaard i april 2024. 

Referat: 
Forår 2024 var det planlagt, og der blev afholdt medlemsmøde med Jeanette Præstegaard. Dog blev det virtuelt grundet sygemelding. 

Regionsbestyrelsen bakker op om regionsformandens forslag.  

Mette Villadsen har budt ind på opgaven i sammen med Gitte at få gang i et netværk for praktiserende uden ydernummer.  

Regionsbestyrelsen skal i forår 2024 og 2025 gennemgå, hvor langt vi er med vores strategi for perioden.  

MÅL: 

- Der skal være 1-2 studenter observatør i 2023  
o Referat: ingen  

- At komme ud på skolen 1 gang     
o Delmål: at komme i konstruktiv dialog med UCN  
o Referat: Gitte er med DSA derude, men desværre ikke i DFys regi 

 
- Et politiskmøde inden 2024, der skal være planlagt 3 møder i valgperioden 

o Referat: Er desværre ikke opfyldt endnu 
 

Referatet fra 1. juni 2023 kan findes på fysio.dk  

 

Bestyrelsen skal evaluere indsatsen i valgperioden siden generalforsamling i april 2023.  
Bestyrelsen skal se på, om strategiplanens punkter skal nævnes i den mundtlige beretning på generalforsamlingen.  



Referat 1. april:  
Dette er en status før generalforsamling 2025. Perioden siden sidste opfølgning for 7 måneder siden har været 
præget af, at foreningen har været uden sekretariatsledere, og regionsformanden har brugt meget tid på HB-arbejdet. 

Der er to studenterambassadører på UCN, men desværre stadigvæk ikke en studenterobservatør i 
regionsbestyrelsen. Efter generalforsamlingen i maj skal der igen tages kontakt til de studerende med opfordring til, at 
de sender en studenterobservatør.  

UCN: Lise E. og Heidi B. har deltaget på et regionsbestyrelsesmøde, hvor dialogen var om mulige 
samarbejdsområder. Gitte og netværkskonsulent Jonathan været til ”Kickstart din karriere” på UCN for 7. semester. 
 
Tværsektorielle møder; Det viste sig, at der ikke var interesse blandt TR til indsatsen, Tilbagemeldinger var, at de 
allerede var i dialog med kommunalpolitikere og ikke havde behov for yderligere. Da indsatsen skulle være 
tværsektoriel, blev den droppet.  
 
Arrangementer: Der har været afholdt 14 arrangementer og netværksmøder siden sidste opfølgning. Der inviteres 
stadig til Teams-deltagelse til de arrangementer, hvor det kan lade sig gøre, samt hvor oplægsholderne er indforstået i 
den opsætning. 
4 af de ovenstående 14 har været netværksmøder.  
Der har været afholdt 2. møde i netværket for Praktiserende med interesse for praksissektoren udenfor 
ydernummersystemet. Netværkskonsulent Lene Lebech er inde over at finde ny tovholder. Måske vi bliver nødt til at 
afvente, at ny netværkskonsulent starter. 
 
Planen fremadrettet:  
Punktet sættes på igen 1. møde efter generalforsamlingen, så den nye bestyrelse kan arbejde med en ny strategi.  
 

Punkt. 16: Dimittendopkald (10 minutter) 14.55-15.05 
Der skal ringes til 2/3 af 45 nyuddannede medlemmer.  
De 30 skal fordeles mellem regionsbestyrelsen - hvem ringer til hvem. Gitte har ringeguide med og liste over 
arrangementer i Nord og landsdækkende webinarer.  

Referat: 
Der opdeles, og der ringes til 30.  
Fremadrettet kan der afsættes 5 min til punktet. 

 

Pkt. 17: EVT. (10 minutter) kl. 15.05-15.15 

Referat:  

Der er mulighed for at opleve Allan Riis’ oplæg torsdag d. 3. april i forbindelse med tiltrædelse på UCN som Docent. 
Der er flere relevante oplæg. Det kunne være dejligt, hvis uddannelsesstederne giver mulighed for virtuel adgang, 
hvor det er muligt, så viden kan deles på tværs af landet! 

Opslag på FB/LinkedIn – skrives og lægges på diverse sider. 

 

Pkt. 18: Kommende møder (10 minutter) 15.15-15.25 

Den 23. april 19.00-20.00. EVT et aften Teams-møde hvis der er noget aktuelt inden afholdelse af 
Generalforsamlingen den 5. maj kl. 17.00. 
Mundtlig beretning. 
Lave spørgsmål der kan facilitere debat efter beretningen, hvis deltagerne er stille.  
Forberedelse generalforsamling 

Referat:   
Mødet fastholdes. 

 

Torsdag den 22. maj kl. 8.30-15.30 Lokale C, Sofiendalsvej 3 Aalborg. 
Dagsordenpunkter: 
Velkommen til nyvalgt regionsbestyrelse 
Forretningsorden 



Planlægge tidspunkt for dimittendopkald i september  
Regionsformandsvalg okt-nov 2025 
Kommunal og Regionsrådsvalg oktober og november 

Referat:  
Strategi 2025-2026 sættes på dagsordenen.  
Der er formandsvalg i august/September 
 

 

Tirsdag den 26. august kl.8.30-15.30 lokale C Sofiendalsvej 3 Aalborg 
Der afholdes Nål og skål efter mødet.  
Dagsordenpunkter: 
Kommunal og Regionsrådsvalg oktober og november  

Referat: 
Regionsformandsvalg oktober-november 
 

 

Den 12. og 13. september forventes afholdt Regionsbestyrelseskonference 

Der skal planlægges Dimittendopkald på et tidspunkt i september måned.  

 

Onsdag den 8. oktober – virtuelt kl. 19:00 (afholdes kun ved behov, men ligger passende efter regionsbestyrelses 
konferencen) 
Dagsordenpunkter: 
Planlægge mødetidspunkter 2026.  
Planlægge tidspunkt for Nål og skål februar 2026 
Opfølgning på Regionskonference 

Referat:  
intet at tilføje 

Fredag den 12. december 8.30-15.30. Lokale C, Sofiendalsvej 3, Aalborg.  
Dagsordenpunkter: 
Planlægge tidspunkt for jubilæumsfejring 2026. 
Gennemgå årshjul for 2025 og fremadrettet for 2026. 

Referat:  
Der er både jubilæumsfejring og generalforsamling i 2026 

 

Pkt. 19: Evaluering af mødet (5 minutter) kl. 15.25-15.30 

Referat: Mange punkter og gode debatter undervejs. 


